
Protokół z posiedzenia 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

z dnia 16 czerwca 2014r. 
 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 9:00 Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Pan Tadeusz Lammel, który powitał przybyłych członków komisji oraz 
pracowników urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Tadeusz Lammel 
Tomasz Maćkowiak 
Marek Borowczyk 
Henryk Lesiński 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Jerzy Koszyczarek – Prezes Gminnej Spółki Wodnej w Kleszczewie 
Zygmunt Sawicki – kierownik robót Gminnej Spółki Wodnej w Kleszczewie 
Anna Jaszczyńska – podinspektor ds. planowania przestrzennego 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Działalność Gminnej Spółki Wodnej. 
2. Plan pracy komisji na II półrocze 2014r. 
3. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 

Ad. 1 
Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej złożył Pan Sawicki. 

Poinformował on, że harmonogram wykonanych w okresie marzec - maj 2014r. robót 
melioracyjnych prezentuje się następująco: 

Ø marzec 2014r.: 
-  konserwacja rowu nr 26 w Gowarzewie na długości 350mb (wycinka krzaków, czyszczenie 
przepustów, wykaszanie) i 530mb - konserwacja maszyną typu CAT,  
- konserwacja rowu nr 7 w Poklatkach na d ługości 100mb, 
- naprawa drenów w miejscowości Kleszczewo, Krzyżowniki, Zimin, Poklatki, Śródka, 
Markowice, 
- konserwacja rowu W – 7 maszyną typu CAT na długości 220 mb w Kleszczewie, 
- konserwacja rowu W-3 maszyną CAT na długości 80mb w Krzyżownikach, 
- naprawa przepustu na rowie krerowskim w Ziminie. 

W sumie w miesiącu marcu wykonano 7 napraw drenarskich i przeprowadzono 
konserwację rowów melioracyjnych na odcinku 1.280mb. 

 
Ø kwiecień 2014r.: 
- naprawa drenów w Kleszczewie, Gowarzewie, Ziminie, Poklatkach, Markowicach i Bylinie, 
- konserwacja rowu nr 26 w Gowarzewie (wycinka krzaków, czyszczenie przepustów, 
wykaszanie) na odcinku o długości 250mb,         
- konserwacja rowu Ziminka w Ziminie (wycięcie krzaków, czyszczenie przepustów                    
i wykaszanie) na odcinku 150mb, 
- usuwanie zapór na rowie Węgierka w Krzyżownikach na odcinku o długości 500mb,  
- konserwacja rowu Węgierka maszyna typu CAT na odcinku 210mb w Śródce, 
- konserwacja rowu R – 5 maszyna typu CAT na odcinku 100mb w Szewcach, 

 



- konserwacja rowu Ziminka maszyną typu CAT na długości 80mb w Ziminie, 
- konserwacja rowu nr 26 w Gowarzewie maszyną typu CAT na odcinku o długości 80mb, 
- pomoc maszyną Pelikan przy naprawach drenów, zgarnianiu i usuwaniu gałęzi. 

W sumie w miesiącu kwietniu wykonano 12 napraw drenarskich i przeprowadzono 
konserwację rowów melioracyjnych na odcinku 870mb. 

 
Ø maj 2014r.: 
- naprawa drenów w Gowarzewie, oraz szukanie drenów poprzez wykonanie odkrywek              
na działkach nr 67/12 i 67/33 – właściciele nieznani, 
- naprawa drenów w Kleszczewie, Krerowie, 
- konserwacja rowu Ziminka na długości 200mb w Ziminie, 
- konserwacja rowu nr 6 (wycinka krzaków, czyszczenie przepustów, wykaszanie)                     
na długości 100mb w Kleszczewie, 
- konserwacja rowu W – 2 maszyną typu CAT na długości 150mb w Śródce, 
- konserwacja rowu Z – 2 maszyną typu CAT na długości 120mb w Ziminie, 
- konserwacja rowu R – 25 maszyną typu CAT na długości 320mb w Gowarzewie, 
- konserwacja rowu nr 26 maszyną typu CAT na długości 80mb w Gowarzewie, 
- konserwacja rowu K – 7 maszyną typu CAT na długości 50mb w Kleszczewie, 
- konserwacja rowu Węgierka maszyną typu CAT na długości 120mb w Krzyżownikach, 
- konserwacja rowu nr 6 maszyną typu CAT na długości 90 mb w Kleszczewie. 

W sumie w miesiącu maju wykonano 18 napraw drenarskich i przeprowadzono 
konserwację rowów melioracyjnych na odcinku 1.480mb. 

Pan Sawicki poinformował, że ogółem w okresie marzec – maj 2014r. wykonano             
37 napraw drenarskich i poddano konserwacji 3.630mb rowów melioracyjnych.  

Pan Sawicki stwierdził, że spółka ma problemy z lokalizowaniem i stanem drenów, 
oraz ze znajdującym się w pasie rowów okablowaniem, które znacznie utrudnia czyszczenie 
tych  rowów.  

Pani Sekretarz stwierdziła, że pozwolenia na budowę wydaje Starostwo Powiatowe, 
czyli ta sama instytucja, która sprawuje nadzór nad spółkami wodnymi, więc tam należy 
zgłaszać problemy z niewłaściwym przebiegiem linii kablowych.  

Ad. 2 
Radni ustalili plan pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na II półrocze 

2014r. -  stanowi on załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 3 

W sprawach bieżących wynikających z działalności gminy przedstawione zostały 
następujące projekty uchwał: 
Ø Projekt uchwały nr XLII/307/2014 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego 
działki położone w Kleszczewie, Tulcach, Gowarzewie i Komornikach przedstawiła Pani 
Jaszczyńska. Pani Jaszczyńska poinformowała, że w obowiązującym Miejscowym Planie 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Kleszczewo, przyjętym uchwałą                           
Nr XXXVII/181/2005 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 30 września 2005 r. ze zmianami, 
teren działek objętych niniejszą uchwałą przeznaczony jest pod teren rolny, za wyjątkiem 
działki o nr ewidencyjny 110/4 w obrębie geodezyjnym Tulce, która przeznaczona jest                
w części pod teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej  
z infrastrukturą towarzyszącą (2MJ), a w części pod teren rolny. Dla działek objętych 
niniejszą uchwałą planuje się zmianę przeznaczenia na tereny zabudowy mieszkaniowej,               
z zastrzeżeniem zachowania terenu wolego od zabudowy wzdłuż istniejących cieków 
wodnych. 

 



Uchwała została przygotowana w wyniku wniosków właścicieli terenów, które zostały 
pozytywnie rozpatrzone przez Radę Gminy Kleszczewo w czerwcu 2010 roku. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Wójt przedstawił radnym wniosek dotyczący przekształcenia ok. 3ha gruntów rolnych 

w Tulcach pod zabudowę mieszkaniową. Przez teren ten przebiega sieć kanalizacji burzowej 
odwadniającej znaczną powierzchnię nowej zabudowy Tulec. Sprawą do uregulowania jest 
własność tej instalacji, pojawiła się bowiem możliwość nieodpłatnego przekazania 
infrastruktury na rzecz gminy. Wójt podkreślił, że byłoby to niewątpliwie rozwiązanie 
korzystne pod warunkiem, że ewentualna zmiana planu uwzględni pas drogowy pokrywający 
się z linią przebiegu kanalizacji. 

 
Radni jednogłośnie wyrazili aprobatę dla kontynuowania procedury przekształcenia 

terenu dotyczącego omawianego wniosku na warunkach proponowanych przez Wójta.  
 

Ø Projekt uchwały nr XLII/308/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie dochodów                       
i wydatków wprowadzono zapisy z darowizn.  Zmniejszono o 500zł darowiznę w rozdziale 
80110 „Gimnazja” i zwiększono o 500zł darowiznę w rozdziale 85295 „Pozostała 
działalność” w Pomocy społecznej. 

Po stronie wydatków zwiększono o  248.077,00 zł  środki na zadania inwestycyjne.  
Zmiany wyszczególnione zostały analitycznie w załączniku nr 2a – zmiana wydatków 
majątkowych na 2014r. Na wydatki majątkowe przeznaczono 200.000zł z wolnych środków  
z lat ubiegłych, a pozostała kwota tj. 48.077zł przesunięta została z wydatków bieżących          
w tym 23.077zł ze środków funduszu sołeckiego miejscowości Tulce na budowę placu 
zabaw, oraz 25.000zł z rozdziału 80101 „Szkoły podstawowe” na zakup kotary dzielącej płytę 
hali sportowej umożliwiającej prowadzenie zajęć dla dwóch oddzielnych grup uczniów. Pani 
Skarbnik poinformowała także, że środki na zadanie „budowa ulicy Krokusowej” zgodnie            
z rozstrzygniętym przetargiem zmniejszono o kwotę 15.000zł, którą przesunięto 
sfinansowanie częściowej przebudowy chodnika w Tulcach. Ponadto, w wyniku zmiany 
koncepcji przebiegu chodnika w Poklatkach i zwiększeniem zakresu prac o 42.577zł 
zwiększono środki na to zadanie. 

W rozdziale 85154 „Przeciwdziałanie alkoholizmowi” zwiększono plan o 9.218zł             
na pokrycie wyposażenia w nowym obiekcie wykorzystywanym na świetlicę 
socjoterapeutyczną. Środki przesunięto z rozdziału 85206 „Wspieranie rodziny” w związku          
z otrzymaną dotacją, która została wprowadzona do budżetu Zarządzeniem Nr 22/2014 Wójta 
Gminy z dnia 16.06.2014r. 

Ze względu na to, że w 2014r. nie mamy obowiązku płacenia składki na GOAP 
zmniejszono o 8.500 plan w dziale 900 „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska”                
i kwotę tą przeniesiono do działu 754 „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa” -  z tego  na szkolenia członków OSP 5.000zł, oraz 3.500zł na niezbędne 
zakupy (worki, plandeki)  związane z zarządzaniem kryzysowym. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XLII/309/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2014 - 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik poinformowała, że do załącznika Nr 1 wprowadzono następujące zmiany                     
w poniższych wierszach: 

1. Dochody ogółem zwiększono w 2014r o 27.039zł w 2015r. o 250.000zł (część dotacji               
na zadania własne na utrzymanie przedszkoli), 

 



2. Dochody bieżące i dochody bieżące z tytułu dotacji wiersz 1.1.5 zwiększono w 2014r.              
o 27.039zł i w 2015r o 250.000zł, 
3. Wydatki ogółem zwiększono w 2014r. o 227.039zł i w 2015r. o 250.000zł, 
3.1.  Wydatki bieżące w 2014r. zmniejszono o 43.038zł, 
3.2. Wydatki majątkowe zwiększono w 2014r. o 270.077zł i w 2015r. o 250.000zł, 
4. Wynik budżetu niedobór w 2014r. zwiększył się o 200.000zł i został pokryty wolnymi 
środkami z lat ubiegłych wiersz 4.2 i 4.2.1, 
8.1. Różnica pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi zwiększyła się                  
w 2014r. o 70.077zł, a w 2015r. o 250.000zł. O takie same kwoty zwiększyły się zapisy               
w wierszu 8.2, 
9.2, 9.3,  i 9.4. Wprowadzone zmiany zmniejszyły wskaźnik w 2015r. o 0,06%, 
9.5.  Wskaźnik zwiększył się w 2014r o 0,28% i w 2015r. o 0,99%, 
9.6 i 9.7. Wskaźniki zwiększyły się  w 2015r. o 0,10%, w 2016r. i 2017r. o 0,42% oraz                
w 2018r. o 0,33%, 
11.1. Wydatki bieżące na wynagrodzenia i składki od nich naliczone zmniejszyły się w 2014r. 
o 21.840,31zł, 
11.3 Wydatki bieżące objęte limitem – kwoty przeniesione zostały z załącznika                         
Nr 3 do niniejszej uchwały, 
11.3.1. Wydatki bieżące objęte limitem zwiększyły się w 2014r. o 33.336zł, w 2015r.                   
o 146.332zł w 2016r. i 2017r. o 133.332zł oraz w 2017r. o 100.000zł, 
11.3.2. Wydatki majątkowe objęte limitem w 2015r zwiększyły się o 250.000zł, 
11.4. Wydatki inwestycyjne kontynuowane w 2014r. zwiększyły się o 100.000zł, 
11.5. Nowe wydatki inwestycyjne zwiększyły się w 2014r. o 145.000zł, w 2015r.                   
o 250.000zł, 
11.6. Wydatki majątkowe w formie dotacji zwiększyły się w 2014r. o 25.000zł, 
W załączniku nr 3 wykaz przedsięwzięć wprowadzono następujące pozycje w wierszu:  
1.3.1.1 ubezpieczenie majątku na okres kolejnych trzech lat od 01.10.2014r., łączny nakład 
400.000zł, 
1.3.1.3 zmiana studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz 
zmian planu zagospodarowania przestrzennego Gminy, zwiększono łączne nakłady                    
o 13.000zł z wykorzystaniem na 2015r., 
1.3.2.3 koncepcja i dokumentacja kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Tulce, 
Gowarzewo, Komorniki, Bylin, Szewce, Tanibórz, wprowadzono nakłady łączne 250.000zł 
do zrealizowania w 2015r.  

Pan Wójt poinformował, że do końca lipca br. przedłużony został termin składania 
wniosków w sprawie zmiany zasięgu aglomeracji, na które podzielona jest Gmina 
Kleszczewo w związku ze strefami funkcjonowania kanalizacji. Aglomeracja Nagradowice 
została zrealizowana, natomiast aglomeracja Tulce obejmuje tereny na zachód od drogi 434               
i tam kanalizacja istnieje tylko w Tulcach. Ponieważ nie ma żadnej perspektywy                         
na rozbudowę oczyszczalni w Tulcach zasadna jest zmiana zakładająca odpływ ścieków                 
z pozostałych terenów gminy do Nagradowic. Obecnie gmina nie ma szans na pozyskanie 
środków  na przebudowę z regionalnego programu operacyjnego. Z kolei rezygnacja               
z aglomeracji, w przypadku zmiany obowiązujących zasad, spowoduje niemożność 
pozyskiwania środków. Jeżeli natomiast aglomeracje nie zostaną zlikwidowane gmina 
narażona będzie na kary za niewywiązanie się z obowiązku wykonania do roku 2015 
kanalizacji w obrębie danej aglomeracji. Szansę pozyskania środków na budowę kanalizacji 
Wójt upatruje w PROW, stąd też zakładana w WPF kwota na przygotowanie dokumentacji, 
niezbędnej w razie rozdania nowych środków.  

 



Pani Skarbnik poinformowała, że wydatki na przedsięwzięcia – ogółem zwiększyły się 
o 663.000zł w 2014r. o 33.336zł, w 2015r. o 396.332zł w 2016r. o 133.332zł i w 2017r.               
o 100.000zł. Limit zobowiązań zwiększył się o 555.310,85zł. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

Ø Projekt uchwały nr XLII/311/2014 w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji 
nowych przystanków komunikacyjnych przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
poinformowała, że zgodnie z art. 20f  ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach publicznych 
zarządca drogi jest obowiązany uwzględniać uchwały rady gminy, w których                            
dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców wskazane zostaną wstępne miejsca lokalizacji nowych 
przystanków komunikacyjnych - o ostatecznej lokalizacji takiego przystanku decyduje 
zarządca drogi, uwzględniając charakter drogi oraz warunki bezpieczeństwa ruchu 
drogowego. 

Wskazane w uchwale nowe przystanki komunikacyjne są odzwierciedleniem polityki 
władz gminy w zakresie transportu drogowego oraz wniosków  mieszkańców poszczególnych 
miejscowości. Cztery nowe przystanki powstaną w ciągu ul. Siekiereckiej w Gowarzewie,             
i jeden przystanek w rejonie skrzyżowania ul. Lipowej z Topolową w Kleszczewie.  
 Radny Borowczyk zapytał czy w związku z nowymi przystankami przy                         
ul. Siekiereckiej planowana jest budowa zatok autobusowych w tych miejscach? 
 Wójt wyjaśnił, że będą to przystanki zlokalizowane przy ulicy. 
 Radny Borowczyk stwierdził, że ulica Siekierecka charakteryzuje się bardzo dużym 
natężeniem ruchu. 
 Pani Sekretarz uważa, że nowe przystanki ograniczą ruch pieszy wzdłuż ulicy 
Siekiereckiej, gdyż są one tworzone z myślą o dowożeniu tamtejszych dzieci do szkoły               
w Kleszczewie. 

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XLII/312/2014 w sprawie porozumienia międzygminnego 
pomiędzy Gminą Kleszczewo, a Gminą Swarzędz w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że projekt uchwały 
powstał w związku z zamiarem uruchomienia na odcinku pomiędzy granicą administracyjną 
Gminy Kleszczewo, a  przystankiem Swarzędz Rynek, linii komunikacyjnej nr 489 na trasie 
Kleszczewo – Kruszewnia – Rabowice – Zalasewo – Swarzędz Dworzec Kolejowy                   
– Swarzędz Rynek. Pani Sekretarz podkreśliła, że koncepcja trasy do Swarzędza powstała             
z myślą o młodzieży z Gminy Kleszczewo dojeżdżającej do swarzędzkich szkół 
ponadgimnazjalnych. W myśl zapisów porozumienia Gmina Kleszczewo zrzeka się udziału 
Gminy Swarzędz w kosztach realizacji zadania.  

Pani Sekretarz dodała, że zgodnie z art. 74 ustawy z dnia 08 marca 1990r.                      
o samorządzie gminnym gminy mogą zawierać porozumienia międzygminne w sprawie 
powierzenia jednej z nich określonych przez nie zadań publicznych.  Gmina wykonująca 
zadania publiczne objęte porozumieniem przejmuje prawa i obowiązki pozostałych gmin, 
związane z powierzonymi jej zadaniami. Szczegółowe warunki  określa treść porozumienia, 
zawartego pomiędzy organami wykonawczymi jednostek samorządu terytorialnego.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  
 

 



Ø Projekt uchwały nr XLII/313/2014 w sprawie porozumienia międzygminnego 
pomiędzy Gminą Kleszczewo, a Gminą Kostrzyn w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że projekt uchwały 
powstał w związku z zamiarem uruchomienia na odcinku pomiędzy granicą administracyjną 
Gminy Kleszczewo i Kostrzyn, a przystankiem Siekierki Wielkie pętla, linii komunikacyjnej 
nr 489 na trasie Kleszczewo – Trzek – Siekierki Wielkie. Pani Sekretarz podkreśliła, że                
w związku z tym, iż w ramach tej trasy przewiduje się dowożenie dzieci z miejscowości 
Trzek do szkoły w Kleszczewie, kleszczewski samorząd oczekuje partycypowania gminy 
Kostrzyn w kosztach zadania. Szczegółowe warunki określa treść porozumienia, zawartego 
pomiędzy organami wykonawczymi jednostek samorządu terytorialnego.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

W dalszej części posiedzenia Pan Wójt odniósł się do opracowanych w układzie celów 
tematycznych i priorytetów projektów ZIT na lata 2014 – 2020, oraz zaproponował 
zgłoszenie następujących uwag: 
- Poznańska Kolej Metropolitalna na realizację projektu przeznaczono 109mlneuro. Wójt 
postuluje, aby w ramach tego projektu doszło do zmiany zakresu priorytetów, tak aby objął   
on wszystkie formy przemieszczania się na całym obszarze funkcjonalnym Poznania. Należy 
dążyć do zwiększenia roli transportu publicznego uwzględniając przy tym uwarunkowania 
lokalne, a więc nie zawężając projektu do kolei w sytuacji kiedy większość mieszkańców 
metropolii porusza się innymi środkami transportu. Koncentracja działań wyłącznie                    
na transporcie kolejowym spowoduje dyskryminację obszarów znajdującym się poza 
zasięgiem kolei tj. gmin Kleszczewo i Tarnowo Podgórne. Inwestowanie w kolej nie jest też 
w interesie gmin które swoją infrastrukturę kolejową już zmodernizowały. Projekt negują 
także samorządy, w których ustalone w odstępach 15 minutowych kursy pociągów sparaliżują 
ruch samochodowy. Pan Wójt uważa, że w sytuacji kiedy jedynie 7% mieszkańców 
aglomeracji porusza się koleją, zabiegać należy o włączenie do programu działania na rzecz 
unowocześniania baz i taboru komunikacji autobusowej. 

Wójt poinformował, że inwestycja w transport autobusowy ujęta została w projektach 
komplementarnych, które dofinansowuje Urząd Marszałkowski, nie gwarantuje to niestety 
pozyskania środków na zakup taboru autobusowego przez stosunkowo niewielką Gminę 
Kleszczewo. 
- Metropolitalny system ścieżek rowerowych (wartość 8,5mlneuro). Niepokojący jest 
zdaniem Wójta fakt, że tematem obligatoryjnym w ramach tego projektu jest budowa ścieżki 
rowerowej wzdłuż Warty, podczas gdy priorytetem powinny być trasy wzdłuż dróg 
powiatowych i wojewódzkich, co wpłynęłoby znacząco na zapewnienie dostępności rowerem 
głównych celów podróży mieszkańców Metropolii Poznań, 
-  Integracja sieci dróg zarządzanych przez samorząd z drogami S5 i S11 oraz autostradą A2 
(25mlneuro). Wójt uważa, że wśród projektów powinna znaleźć się przebudowa drogi 2410P 
na odcinku Swarzędz – węzeł Kleszczewo na drodze S5- granica powiatu poznańskiego                 
i Średzkiego. W ramach tego zadania Wójt proponuje także wykonanie obwodnicy 
Kleszczewa na odcinku węzeł Kleszczewo – Nagradowice – Bugaj (poprzez już wykonany 
odcinek obwodnicy w ciągu drogi wojewódzkiej nr 434 od węzła Kleszczewo na S5                   
w kierunku Nagradowic i przez modernizację drogi nr 2440P na odcinku Nagradowice                  
– Bugaj zamiast porównywalnego pod względem długości odcinka drogi 2410P                        
z Kleszczewa do Bugaju). Zasadna jest także budowa łącznika pomiędzy węzłem Poznań                
– Wschód (skrzyżowanie autostrady A2 i drogi ekspresowej S5- poprzednia nazwa węzeł 
Kleszczewo), a węzłem Kórnik na drodze ekspresowej S11. 
- Aglomeracja poznańska metropolią informatyczną. Wójt proponuje, aby wnioskować                 
o objęcie projektem również szkół zajmujących się edukacją młodszych grup wiekowych - 
poza uwzględnionymi już uczniami szkół ponadgimnazjalnych i wyższych. 

 



 Pan Wójt dodał, że Gmina Kleszczewo liczy także na pozyskanie środków w ramach 
projektu „termomodernizacja i likwidacja niskiej emisji w budynkach użyteczności 
publicznej”, na który przewidziano 16mlneuro. Natomiast wszyscy mieszkańcy metropolii 
skorzystają z projektu „poprawa dostępu do wysokiej jakości usług profilaktyki zdrowotnej” 
(206mlneuro + 4,5mlneuro). 

Radni jednogłośnie poparli zgłoszenie proponowanych przez Pana Wójta uwag               
do listy projektów ZIT. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań 
Przewodniczący Lammel zakończył posiedzenie komisji o godz. 12:10. 
 
 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska        
         Tadeusz Lammel 

 


